
Protokół Nr LIII/06
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 31 maja 2006 roku

Otwarcie obrad – godz. 1010

Zamknięcie obrad – godz. 1445

Ad. 1

Obrady otworzył Z-ca Przewodniczącego M witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na podstawie listy obecności Z-ca Przewodniczącego RM stwierdził, że obrady są prawomocne – w 
sesji uczestniczyło 13 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów oraz lista obecności 
sołtysów stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Z-ca Przewodniczącego RM powołał r. K. Szewczaka.

Ad. 4

Nie  wniesiono  uwag  do  protokołu  z  poprzedniej  sesji  RM  i  przystąpiono  do  głosowania  nad  jego 
przyjęciem:
Głosowało 13 radnych:   za –13   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 5

Z-ca  Przewodniczącego  RM  –  zapytał  czy  są  uwagi  do  dostarczonego  radnym  porządku  obrad 
(proponowany porządek stanowi załącznik do protokołu).

Burmistrz – wniósł o wprowadzenie do porządku obrad DRUKU NR 6, tj. projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę Nr XIX/152/04 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 26 marca 2004 roku w sprawie ustalenia 
planu sieci szkół prowadzonych przez Gminę Radków.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem propozycji zgłoszonej 
przez Burmistrza:
Głosowało 13 radnych:   za – 13   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 6

r.  T.  Harłukowicz  –  odczytał  zgłoszenie  mieszkańców  Radkowa  dotyczące  pracy  funkcjonariusza 
Komisariatu Policji w Radkowie – Pana Grzegorza Lewickiego.

Z-ca Przewodniczącego RM – zapytał czy ktoś z radnych ma także uwagi do pracy funkcjonariusza, 
którego sprawa dotyczy.



Nikt z radnych nie zgłosił uwag.

W związku z powyższym Z-ca Przewodniczącego RM oddał głos Komendantowi Komisariatu Policji w 
Nowej Rudzie – Panu M. Sucharskiemu – celem ustosunkowania się do omawianej kwestii.

M.  Sucharski  –  Komendant  Komisariatu  Policji  w  Nowej  Rudzie  -  ustosunkował  się  do zgłoszenia 
mieszkańców Radkowa dotyczącego pracy funkcjonariusza Komisariatu Policji  w Radkowie – Pana 
Grzegorza Lewickiego.

O godz. 1042 liczba radnych zwiększyła się do 14 – w sesji uczestniczył r. P. Dyda.

K. Jarosińki – Kierownik Posterunku Policji w Radkowie – pozytywnie ustosunkował się do wykonywania 
obowiązków służbowych przez funkcjonariusza Grzegorza Lewickiego.

r. T. Harłukowicz – wyjaśnił, że podłożem jego interwencji jest to, że jest radnym i mieszkańcy zgłaszali 
do  niego  swoje  uwagi  w  omawianej  sprawie.  Z  kolei  intencją  mieszkańców  jest  to,  że  chcą  aby 
nadgorliwość  funkcjonariusza  Lewickiego  przekładała  się  na  zwalczanie  przestępczości  na  terenie 
Radkowa, która często ma miejsce (wybijanie szyb, palenie kontenerów na cmentarzu). Proponuje aby 
w przerwie sesji spotkali się przedstawiciele Policji, r. Harłukowicz oraz Komisja Bezpieczeństwa celem 
omówienia szczegółów sprawy. 

T. Kobierski – sołtys wsi Tłumaczów – zapytał czy policjant może zatrzymywać kierujących pojazdami 
będąc w samochodzie prywatnym i bez czapki.

K.  Jarosiński  –  przepisy  resortowe  pozwalają  na  to  żeby  umundurowany  policjant  zatrzymywał 
samochody nawet będąc po służbie.

M. Sucharski – wyjaśnił, że udzielił osobistego przyzwolenia funkcjonariuszowi Lewickiemu na używanie 
samochodu prywatnego z uwagi na to, że pracuje on z psem. Poinformował także, że funkcjonariusze 
Policji  ponoszą  konsekwencje  służbowe  za  popełniane  przez  nich  błędy  –  sprawy  te  są  jednak 
załatwiane wewnętrznie.

T.  Harłukowicz  –  uważa,  że  skoro  funkcjonariusz  Lewicki  ma  zgodę  na  używanie  samochodu 
prywatnego, który ma przyciemniane szyby i światła tylne to może to powodować, że osoby, które go 
nie znają w ogóle nie będą się zatrzymywały. Należy się zastanowić nad tym problemem. Uważa także, 
że mimo dyskusji nie usłyszał nic na temat wandalizmu na terenie Radkowa, a problem ten istnieje. 
Uważa, że powinny odbywać się spotkania Policji, przewodniczącego Rady, przewodniczącego zespołu 
ds. bezpieczeństwa, księdza proboszcza oraz rolników i może to pozwoli na wypracowanie stanowiska, 
w jaki sposób walczyć z szerzącym się wandalizmem.

K. Jarosiński  – wyjaśnił,  że toczą się 2 dochodzenia policyjne w związku z  ostatnimi  rozbojami na 
terenie Radkowa. O wynikach tego postępowania K. Jarosiński powiadomi r. T. Harłukowicza.

J. Obolewicz – stwierdził, że także na terenie Ścinawki Górnej występuje problem wandalizmu.

K. Jarosiński – wyjaśnił, że także w związku z rozbojami na terenie Ścinawki Górnej wszczęte zostało 
postępowanie.

Burmistrz  –  stwierdził,  że  przykłada ogromną wagę do problemu bezpieczeństwa publicznego  i  że 
problem  ten  należy  rozpatrywać  przede  wszystkim  na  płaszczyźnie  społecznej,  gdyż  współpraca 



społeczeństwa ze służbami porządkowymi może skutecznie  zapewnić bezpieczeństwo.  W odczuciu 
Burmistrza problemem Policji jest  to, że w pewnych działaniach  wykazuje nadmiar uspołecznienia i 
nadmiar sprawowania funkcji pomocy społecznej. Kolejny problem to braki w Policji – Burmistrz uważa, 
że należy zrobić wszystko aby zwiększyć kadrę w rejonie noworudzko – radkowskim. Burmistrz stoi 
także na stanowisku, że nie należy mieszać służb Policji ze Strażą Miejską, gdyż zupełnie inny jest 
charakter zadań tych formacji,  pozytywnie natomiast ocenia wspólne służby Policji i Straży Granicznej. 
Burmistrz uważa, że wszyscy powinni apelować do Komendanta Powiatowego Policji  o zwiększenie 
skuteczności Policji, liczby etatów i zapewnienie właściwego sprzętu. Na zakończenie Burmistrz zwrócił 
się do Komendanta Komisariatu Policji w Nowej Rudzie, aby z uwagi na sezon turystyczny, tak ustawiał 
służby, żeby zwiększyć częstotliwość patroli Policji w piątki, soboty i niedziele w miejscowościach takich 
jak Radków, Wambierzyce, Karłów i Pasterka.

B.  Siemczonek  –  jako  przewodnicząca  Komisji  merytorycznej  przedstawiła  stanowisko  w  sprawie 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Radków.  

M.  Sucharski  –  wyjaśnił,  że  nie  jest  w  stanie  złożyć  zapewnienia,  że  w  rejonie  noworudzko  – 
radkowskim zwiększona zostanie liczba funkcjonariuszy, choć także widzi taką potrzebę. Podobnie jak 
jego przedmówcy wie jak duże znaczenie  w zapewnieniu bezpieczeństwa i porządku publicznego ma 
wspłpraca ze służbami porządkowymi lokalnych społeczności. Zadeklarował, że w miarę możliwości 
postara się o wzmożone patrole w piątki,  soboty i  niedziele w miejscowościach takich jak Radków, 
Wambierzyce, Karłów i Pasterka.

O godz. 1140 Z-ca Przewodniczącego RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz.  1205

Ad. 7

DTUK NR 1 – w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/387/05 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 28 
grudnia 2005 roku w sprawie budżetu gminy na 2006 rok

Skarbnik gminy – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.

Z-ca Przewodniczącego RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt uchwały
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie opiniuje 
przedmiotowy projekt uchwały
M. Gancarski – Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie opiniuje przedmiotowy 
projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt 
uchwały
A.Mielniczuk – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt 
uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2 – w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2006 rok

Skarbnik gminy – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.



Z-ca Przewodniczącego RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt uchwały
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie opiniuje 
przedmiotowy projekt uchwały
M. Gancarski – Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie opiniuje przedmiotowy 
projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt 
uchwały
A.Mielniczuk – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt 
uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  3  –  w  sprawie  nie  uwzględnienia  wezwania  do  usunięcia  naruszenia  interesu 
prawnego

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Z-ca Przewodniczącego RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt uchwały
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie opiniuje 
przedmiotowy projekt uchwały
M. Gancarski – Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie opiniuje przedmiotowy 
projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt 
uchwały
A.Mielniczuk – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt 
uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:   za – 13   przeciw – 0   wstrzymał się – 1.

DRUK  NR  4  –  w  sprawie  nie  uwzględnienia  wezwania  do  usunięcia  naruszenia  interesu 
prawnego

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Z-ca Przewodniczącego RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt uchwały
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie opiniuje 
przedmiotowy projekt uchwały
M. Gancarski – Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie opiniuje przedmiotowy 
projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt 
uchwały



A.Mielniczuk – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt 
uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 5 – w sprawie nadania nazwy mostowi

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Z-ca Przewodniczącego RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt uchwały
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie opiniuje 
przedmiotowy projekt uchwały
M. Gancarski – Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie opiniuje przedmiotowy 
projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt 
uchwały
A.Mielniczuk – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt 
uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 6 – zmieniająca uchwałę Nr XIX/152/04 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 26 marca 20-
04 roku w sprawie ustalenia planu sieci szkół prowadzonych przez Gminę Radków

Z-ca Burmistrza – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.

Z-ca Przewodniczącego RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt uchwały
B. Siemczonek – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie opiniuje 
przedmiotowy projekt uchwały
M. Gancarski – Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie opiniuje przedmiotowy 
projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt 
uchwały
A.Mielniczuk – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie opiniuje przedmiotowy projekt 
uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 8 i 9

W.  Zimoch  –  Dyrektor  Gminnego  Centrum  Kultury  Sportu  i  Turystyki  –  przedstawił  następujące 
informacje:



- informację  o  przygotowaniu  obiektów  sportowo  –  rekreacyjnych  oraz  bazy  noclegowej  do 
sezonu letniego 

- informację o przygotowaniach do wypoczynku letniego 
- informację o przygotowaniach do obchodów Dni Radkowa. 

Ad. 10

Z-ca Burmistrza – przedstawiła informację o przygotowaniach do wypoczynku letniego

B.  Siemczonek – zastanawia się czy jest  jeszcze w okolicy  gmina,  która  ma tak szeroki  wachlarz 
propozycji na spędzenie wypoczynku letniego.

Burmistrz – proponowany program dotyczący wypoczynku letniego jest programem realnym i opartym o 
realne środki finansowe. 

O godz. 1315 Z-ca Przewodniczącego RM ogłosił 15 minutową przerwę.
Obrady wznowiono o godz.  1335.

Ad. 11

Burmistrz  – złożył  sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu).

Ad. 12

S. Borkowski:
- poruszył sprawę znaków drogowych – znak w Radkowie przy ul. Wąskiej w kierunku ul. Kolejowej jest 
niewidoczny; należy podświetlić lub bardziej uwidocznić znak zakazu koło Urzędu w Radkowie, gdyż 
jest niewidoczny
- poinformował, że nic w dalszym ciągu nie zostało zrobione w związku z wylewającym się asfaltem w 
Ścinawce Średniej w okolicach firmy KRĘZBUD na ul. Orzeszkowej  

Burmistrz:
- w sprawie asfaltu wyjaśnił, że występowano już z urzędu 2-krotnie z pismami do zarządcy drogi, teraz 
jako kolejna napisana zostanie skarga do zarządcy drogi
-  zobowiązał  się  zająć  niewidocznymi  znakami  drogowymi  oraz  poinformował,  że  odbyło  się  już 
spotkanie  z  przedstawicielem  starostwa  w  sprawie  nowej  koncepcji  oznakowania  Radkowa.  Na 
spotkaniu  tym zgłoszony został  także problem niebezpieczeństwa ruchu drogowego na ul.  Polnej  i 
Leśnej w Radkowie przedstawiona na poprzedniej sesji RM przez r. T. Harłukowicza.

J. Górski – poinformował, że na terenie Gminy Radków gościła delegacja sołtysów z partnerskiej Gminy 
Pniewy.

Ad. 13 

Nie zgłoszono



Ad. 14

S. Hajłasz – poinformował, że na posiedzeniu zespołu ds. bezpieczeństwa wypracowany został wniosek 
aby Rada Miejska w Radkowie wystąpiła z apelem w sprawie zmiany statusu przejścia granicznego 
Tłumaczów – Otovice z przejścia drogowego na drogowo – towarowe.

K. Szewczak – składa wniosek o przedyskutowanie z lokalną społecznością sprawy, której apel dotyczy 
i  dopiero  potem  przedłożenie  apelu  na  sesję  RM  do  podjęcia.  Złożony  przez  niego  wniosek  jest 
wynikiem dyskusji, która miała miejsce na ostatnim posiedzeniu rady sołeckiej w Tłumaczowie.

Z-ca Przewodniczącego RM – zapytał radcę prawnego, który wniosek ma poddać pod głosowanie.

Z.  Sokołowska  –  Kulas  –  radca  prawny  –  należy  przegłosować  wniosek  zgłoszony  przez  r.  K. 
Szewczaka.

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem zgłoszonym przez r. K. Szewczaka:
Głosowało 10 radnych:   za – 4   przeciw – 3   wstrzymało się – 3 – wniosek został przyjęty.

Z-ca Burmistrza – poinformowała, że zaplanowana na jutrzejszy dzień impreza z okazji dnia dziecka nie 
odbędzie  się  z  uwagi  na  pogodę.  Odbędzie  się  ona  w  terminie  późniejszym,  kiedy  warunki 
atmosferyczne będą lepsze.

Burmistrz  –  ustosunkował  się  do  kwestii  dotyczącej  zmiany  statusu  przejścia  granicznego  w 
Tłumaczowie  –  Burmistrz  popiera  tą  inicjatywę  i  uważa,  że  wpłynie  ona  korzystnie  na  rozwój 
Tłumaczowa.

S.  Borkowski  –  argumenty  Burmistrza  uważa  za  słuszne,  jednak  trzeba  zorganizować spotkanie  z 
mieszkańcami Tłumaczowa, na którym te argumenty zostaną im przedstawione.

K. Szewczak – nie rozumie dlaczego nie należy zaczynać od infrastruktury lecz od przejścia. Argumenty 
Burmistrza są dla niego niezrozumiałe.

S. Hajłasz – zamiarem zespołu ds. bezpieczeństwa nie było pogrążenie Tłumaczowa. Chodzi o to żeby 
przejście  w  Tłumaczowie,  w  które  zainwestowano  wiele  środków  umiera,  a  razem  z  tym  umiera 
działalność gospodarcza zarówno po stronie polskiej jak i czeskiej. Uważa, że apel powinien zostać 
podjęty, gdyż działanie zmiany statusu przejścia jest długotrwałe, a w tym czasie organizować spotkania 
z mieszkańcami.

Ad. 15

Po wyczerpaniu porządku obrad  Z-ca Przewodniczącego RM zamknął obrady LIII sesji Rady Miejskiej 
w Radkowie.
 

Protokołowała:
Joanna Rakowska


